
PROTOKÓŁ NR XXIII 

posiedzenia Rady Gminy Czernica z dnia 28 grudnia 2012 r. 

 

1. Obrady Rady, o godz. 11.00, otworzył Przewodniczący Rady, powitał Zastępcę Wójta, 

Radnych, Sołtysów i przybyłych Gości. Na podstawie listy obecności stwierdził 

prawomocnośd obrad – obecnych było 13 radnych, nieobecni  – Anna Jezierska i 

Halina Popiołek. Lista obecności radnych, sołtysów i gości stanowi odpowiednio: zał. 

nr 1, zał. nr 2, zał. nr 3 do protokołu. 

2. Do zaproponowanego porządku obrad uwagę wniosła radna Maria Marcinów-

Maciejczyk i wysunęła wniosek, aby rozszerzyd go o jeden punkt: informacja 

Przewodniczącego Rady z działalności za okres międzysesyjny. Stwierdziła, że w 

Statucie Gminy  jest  zapis, iż taki punkt powinien byd w porządku sesji Rady. 

Radca prawny Urzędu Gminy wyjaśniła, że nic nie stoi na przeszkodzie, aby 

Przewodniczący Rady składał sprawozdanie. Nie jest naruszenie prawa, jeśli takiego 

punktu nie ma w porządku obrad. 

Za przyjęciem powyższego wniosku głosowało 2 radnych, przeciw – 7, 4 radnych 

wstrzymało się od głosu. 

Za przyjęciem zaproponowanego przez Przewodniczącego Rady porządku obrad 

głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu – porządek posiedzenia Rady 

stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

3. Protokół z poprzednich obrad Rady został przyjęty bez uwag. 

4. Zastępca Wójta złożył sprawozdanie z działalności za okres międzysesyjny. Zapoznał 

zebranych z wydanymi zarządzeniami, informacją o przeprowadzonych przetargach i 

rokowaniach na sprzedaż działek komunalnych, wynikami z postępowao o udzielenie 

zamówienia publicznego, planowanych przetargach. 

Do sprawozdania uwag nie wniesiono – stanowi ono zał. nr 5 do protokołu. 

5. Interpelacje i zapytania radnych – nie wpłynęły do Biura Rady. 

6. Rada rozpatrzyła projekty i podjęła uchwały w sprawie: 

 

1/ Nr XXIII/200/2012 – zmiany budżetu Gminy Czernica na 2012 rok 

Projekt zmian budżetu przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. Zmian tych dokonano w 

związku z: 

1/ zwiększeniem subwencji oświatowej o kwotę 120.163 zł i  powiększeniem  

dochodów w dziale 758, rozdz. 75801 §2920 

2/ uruchomieniem rezerwy subwencji ogólnej dla Gminy Czernica w wysokości 

28.105 zł i  powiększeniem  dochodów w dziale 758, rozdz. 75802 §2750. 

3/ zaplanowania kwoty 3.700 zł z tytułu umów darowizny, 

4/ przyznaniem przez PZU w Oławie  4.000 zł na rzecz zwiększenia bezpieczeostwa na 

terenie Gminy. 

5/ zaplanowaniem 2.000 zł tytułem wpłaty firmy „Libet” na rzecz sołectwa Gajków, 

na zakup akordeonu. 

6/ zaplanowania kwoty 7.000 zł w dziale 852, rozdz. 85212, w §2360. 



7/ obniżeniem dochodów w zakresie sprzedaży mienia komunalnego o kwotę 

979.078 zł. 

8/ rozwiązaniem kwot  rezerw celowych niewykorzystanych do kooca roku 

budżetowego – rezerwa nr 1 – 1.810 zł, rezerwa nr 2 – 73.000 zł 

9/ pomniejszeniem wydatków  na budowę kanalizacji w Nadolicach Wlk. o kwotę 

840.000 zł. Kwota ta została zaplanowana w roku 2013 jako dokooczenie 

finansowania już zakooczonej inwestycji. 

10/ powiększeniem wydatków budżetu o łączną kwotę 139.570 zł – szczegółowe 

dane dot. wydatków stanowią zał. nr 6 do protokołu. 

Budżet po zmianach wyniesie: dochody – 36.272.839,89 zł, w tym dochody bieżące – 

33.853.687,89 zł, dochody majątkowe – 2.419.152 zł, Wydatki – 39.543.739,89 zł, w 

tym wydatki bieżące – 31.390.669,89 zł, wydatki majątkowe – 8.153.070 zł. 

Przychody – 5.120.900 zł, rozchody – 1.850.000 zł. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych,  

1 radny  wstrzymał się od głosu. Uchwała stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

 

2/ Nr XXIII/201/2012 – wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Czernica w latach 2012 – 2021 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. Poinformowała, że zmian w 

wieloletniej prognozie finansowej Gminy Czernica w latach 2012 – 2021 dokonano: 

- ze względu na zmiany budżetu Gminy Czernica w zakresie dochodów i wydatków – 

uaktualniono  kwoty do wysokości zgodnych w uchwalonym budżetem po zmianach, 

- w związku z pomniejszeniem wydatków o kwotę 840.000 zł na budowę kanalizacji 

sanitarnej w Nadolicach Wlk. 

Ogółem kwota wydatków majątkowych przeznaczona na realizację przedsięwzięd na 

rok 2012 wyniesie 6.412.052 zł, limit na wydatki bieżące wyniesie 436.831 zł. 

W trakcie dyskusji radna Maria Marcinów-Maciejczyk wysunęła wniosek, aby w 

wieloletniej prognozie finansowej Gminy Czernica na lata 2013 – 2022 ująd środki na 

budowę dróg. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 8 radnych, przeciw – 1, 4 radnych wstrzymało się 

od głosu. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

zał. nr 8 do protokołu. 

 

3/ Nr XXIII/202/2012 – zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Czernica na 

rok 2013  

Plany pracy Komisji Rady przygotowały poszczególne Komisje. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

zał. nr 9 do protokołu. 

 



4/ Nr XXIII/203/2012 - ustalenia wysokości opłat obowiązujących na terenie 

cmentarza komunalnego w Wojnowicach 

Projekt  wysokości opłat obowiązujących na terenie cmentarza komunalnego w 

Wojnowicach  został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje Rady. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

zał. nr 10 do protokołu. 

 

5/ Nr XXIII/204/2012 – przyjęcia  Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Czernica 

Projekt regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Czernica został 

pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje Rady. 

Radna Wiesława Wolska wysunęła wniosek, aby z regulaminu wykreślid §13, gdyż „na 

terenach wyłączonych z produkcji rolnej wprowadza całkowity zakaz chowu i 

utrzymywania zwierząt gospodarskich”. Zaznaczyła, że regulamin powinien byd 

dostosowany do terenu wiejskiego, jakim jest nasza Gmina. 

Powyższy wniosek został poparty 13 głosami. 

Projekt uchwały odczytała Wiceprzewodnicząca Rady – uwag nie wniesiono. W 

głosowaniu udział wzięło 13 radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi 

zał. nr 11 do protokołu. 

7. Odpowiedzi na zapytania radnych – pytao nie przedstawiono. 

8. Wolne wnioski i informacje: 

1/  radna Katarzyna Moroz zakomunikowała, że przy drodze powiatowej w 

Wojnowicach, w kierunku  na Miłoszyce, na przystanku na żądanie,  brak jest 

rozkładu jazdy autobusów. Zwróciła się z prośbą, aby wystosowad w tej sprawie 

pismo do przewoźnika. 

2/ Sołtys wsi Łany poinformował, że jest źle oznakowana obwodnica w Łanach, przez 

co kierowcy są wprowadzani w błąd. Trzy miesiące temu wystosował w tej sprawie 

pismo i nie ma odzewu. 

3/ radny Jerzy Misztal złożył podziękowanie, na ręce radnych Powiatu Wrocławskiego 

z Gminy Czernica, obecnych na sesji Rady, tj. Katarzyny Bieszczad i Andrzeja Sobolaka, 

z związku z wykonaniem przez Powiat nakładek na drogi powiatowe w naszej Gminie 

oraz chodnika w  Gajkowie. Zaznaczył, że w Biuletynie Informacyjnym Gminy Czernica 

nr 17 ukazało się podziękowanie sołtysa wsi Kamieniec Wr. i sołtysa wsi Gajków dla 

radnego Powiatu p. Romana Potockiego za wykonanie nowej nawierzchni drogi 

powiatowej Kamieniec Wr. – Dobrzykowice oraz ul. Lipowej w Gajkowie. 

Głos zabrała p. K. Bieszczad i stwierdziła, że „drogi powiatowe nie są drogami 

prywatnymi radnych powiatowych i nikt nie może przypisywad sobie robienia 

inwestycji z imienia i nazwiska, bo to Rada podejmuje decyzję”.  Radni Powiatu 

poczuli się urażeni, że im nikt nie podziękował.  Poinformowała, że w składzie Komisji 

ds. dróg i transportu jest dwóch radnych z naszej Gminy. Wszystkie inwestycje 

drogowe są głosowane na Komisji i na sesji Rady Powiatu i wszyscy radni decydują o 

tym, jakie inwestycje są wykonywane. 



p. Andrzej Sobolak zaznaczył, iż sołtysi maja prawo podziękowad komu chcą, ale 

błędem było umieszczanie tego w gazecie gminnej. 

Radna K. Bieszczad  poinformowała również, że planowany jest remont mostu, który 

łączy Chrząstawę Małą z Chrząstawą Wielką. Naprawa wyniesie ok. 1.200.000 zł.  Od 

15 stycznia 2013 r. będą mogły po nim jeździd samochody o tonażu do 10 ton. Na 

czas remontu mostu Starostwo wyznaczy objazd. 

4/ sołtys wsi Dobrzykowice również podziękował radnym powiatowym z Gminy 

Czernica  oraz  za dobrą współpracę ze Starostwem i Urzędem Marszałkowskim  we 

Wrocławiu, za ul. Stawową w Dobrzykowicach, dla której wykonywany jest projekt 

przebudowy. 

5/ radna Wiesława Wolska zwróciła się z prośbą, aby sołtysi mieli możliwośd 

podpisania w-z, gdy zostanie przywieziony tłuczeo na drogi do danej wsi. 

9. Na tym Przewodniczący Rady, o godz. 12.40, zamknął obrady Rady. 

 

                                                                                          Protokołowała 

                                                                                        Barbara  Listwan 

 

 

 

 

 

 

 


